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Bilag 1 til det supplerende høringssvar fra Indre By Lokaludvalg:  

 

Input fra borgerne på Indre By Lokaludvalgs borgermøde den 30. juni 2021 

 

 

Ca. 50 borgere deltog i mødet. Her er en tematiseret gengivelse af borgernes input til politikerne, 

der deltog i mødet. 

 

 

Har vi det rigtige natteliv? 

 

• Da tingene udviklede sig andre steder, fx på Islands Brygge, på de offentlige områder under 

corona-nedlukningen, gav det et ramaskrig. Men de forhold er almindelige i Indre By. 

 

• Nattelivsområderne oplevede ingen problemer under corona-nedlukningen.  

 

• Vi skal ikke tilbage til tilstanden før corona-nedlukningen. 

 

• Vil de unge have det natteliv, som restauratørerne tilbyder? Det bør undersøges. 

 

• Barerne mv. skal ses sig selv som en del af et lokalsamfund. Som det er nu, tager de ikke del i 

lokalsamfundet. 

 

• Restaurantlivet fungerer. Men man skal gøre noget ved de sene bevillinger. 

 

• Fejringerne under fodbold-EM har ikke været ubehagelig. Der har været selvjustits. 

 

• Barerne mv. reklamerer i medier på Sjælland for deres virksomhed.  

 

• Det er naivt at tro, at man kan opdrage de unge til en anden adfærd. Deres forældre drikker 

også. 

 

 

Indtægter og udgifter ved nattelivet 

 

• Hvad giver nattelivet til København? 
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• Hvad bidrager nattelivsvirksomheden Rekom med til byen, når den så vidt vides opererer fra et 

skattely og ikke har en overenskomst med sine ansatte? 

 

• Der skal være en balance mellem byens indtægter og udgifter ved nattelivet. Derfor bør der 

udarbejdes en cost benefit-analyse, som viser dette, herunder hvad nattelivsbranchen og 

branchens ansatte betaler i skat i Københavns Kommune. 

 

• En cost benefit-analyse bør også vise omkostningerne ved alkoholkulturen i nattelivet. 

 

 

Hvad skal Middelalderbyen være? 

 

• Middelalderbyen ville være en krigszone uden beboelse. Af sikkerhedsgrunde bør 

Middelalderbyen være en blanding af beboelse og erhverv, herunder barer. 

 

• Omegnskommunerne vil gerne have et natteliv, så der bør arbejdes for at få det flyttet derud. 

 

• Nattelivet bør flyttes til der, hvor de vil have det. 

 

• Lejligheder i Indre By sælges til velhavere, som er ligeglade med nattelivet, fordi de ikke bor 

her fast. 

 

• Renholdelsesfolkene i gaderne gør deres arbejde godt. 

 

 

Bevillingspraksis skal ændres 

 

• Natbevillinger er problemet.  

 

• Der står intet i forslaget til restaurations- og nattelivsplanen om, at der skal være færre 

bevillinger, men der er for mange barer mv. på et for lille område. Bevillingspraksis skal 

strammes op. 

 

• Der skal være færre bevillinger og der skal ikke være automatik i fornyelse af bevillingerne. 

 

• En undersøgelse har vist, at antallet af voldssager hænger sammen med nattelivets åbningstider. 

Volden sker især i de tidlige morgentimer. 

 

• At medlemmerne af Bevillingsnævnet hæfter personligt, hvis det træffer en beslutning, som 

sidenhen bliver underkendt af en anden instans, er ikke rimeligt. 

 

• Systemet med, at afslag på ansøgning om bevillinger kan ankes, er også problematisk. 
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• Lighedsgrundsætningen, som Bevillingsnævnets praksis baseres på, fortolkes for vidtstrakt. Det 

er et Københavner-fænomen. Bevillingsnævnet og forvaltningen må finde en vej ud af denne 

praksis. 

 

• Selv når reglerne overholdes, giver det problemer for beboerne. 

 

• Der bør være en ens lukketid for alle barer mv. 

 

 

 

• Nattelivet breder sig i Vendersgsade og i Nørre Farimagsgade. 

 

• Når en ansøgning om bevilling behandles, tages der ikke hensyn til, om bygningen er egnet til 

det. I Vendersgade er der givet bevilling til en bar i et lydt hus til gene for beboerne. Hvorfor 

har nattelivsbranchen mere ret end beboerne? 

 

 

Håndhævelse af regler 

 

• Hvordan skal restaurations- og nattelivsplanen overholdes? Den er for ukonkret. 

 

• Der skal være et incitament til at opføre sig ordentligt. 

 

• Hvorfor kører politiet forbi folk, der begår åbenlyse ulovligheder? Politiet skal håndhæve 

reglerne og ikke blive siddende i deres biler. 

 

• Der er for meget trafik af muskelbiler i Knabrostræde.  

 

• Hvem ringer man til, hvis man er generet af udendørs musik fra fx en DJ? 

 

 

Støjvagter, natteværter og ordenskorps 

 

• Støjvagterne skal være tilgængelige, når barerne mv. holder åbent. 

 

• Natteværterne gør ingen forskel. 

 

• Natteværterne ændrer intet. I Amsterdam har man 25 natteværter i et nattelivsområde og det har 

hjulpet. 

 

• Ideen om et ordenskorps er for så vidt i orden, men det er symptombehandling. 
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Det fremtidige samarbejde 

 

• Hvordan kan kommunen forvente, at nattelivskæder, som ikke er hjemmehørende i Danmark, 

vil samarbejde? 

 

• Samarbejdsforum gav intet. 

 

 

Høringsprocessen 

 

• Hvordan inddrages borgernes høringssvar i den politiske proces? Vil de ændre på noget? 

 

• Politikerne skal lytte til borgerne, ikke til erhvervslivet. 

 

• Hvem skal man stemme på, hvis man vil have en mere restriktiv tilgang til nattelivet? 

 

 

Vedtag det første udkast til restaurations- og nattelivsplan 

 

• Forslagene fra beboerne og politiet, som var med i det første udkast til restaurations- og 

nattelivsplanen, er ikke taget med i forslaget til restaurations- og nattelivsplanen, der er sendt i 

offentlig høring. 

 

• Det første udkast til restaurations- og nattelivsplan var godt, syntes både politiet og beboerne. 

 

• Med forslaget til restaurations- og nattelivsplanen, der er i offentlig høring, padles der baglæns. 

Der var gode ideer i det første udkast til restaurations- og nattelivsplan. 

 

• Der er i en tidligere restaurations- og nattelivsplan blevet lovet, at antallet af kl. 5-bevillinger 

ville blive nedbragt, men det er ikke sket, så hvorfor skal man tro på indholdet i restaurations- 

og nattelivsplanen nu? 

 

• Rekom og andre nattelivsvirksomheder må indrette sig efter de krav, der stilles om fx tidligere 

lukketid. 

 

 

Boltens Gård 

 

• Boltens Gård er en drukgård. Der er ingen samtale pga. musikken. 

 

• Der er 32 lejemål ved siden af Boltens Gård. De kan ikke nå at danne en beboerforening, fordi 

der er en stor beboeromsætning. 
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• I baggården er der en natklub med plads til 200 personer. 

 

• I Boltens Gård er der et foodmarket, men der er sat bænke op udenfor, hvis brugere er højlydte. 

 

• Smalle gader og gårde giver resonans. Hvor er politiet og arbejdstilsynet? 

 

• Forholdene i Boltens Gård bør undersøges og opleves ved selvsyn af politikerne. 

 


